
اســـتفاده از 
شیوا نوروزی
    گزارش

تولیدات داخلی 
در  ورزش  در 
سال جهش تولید شدت بیشتری پیدا کرده و 
در این زمینه حمایت برخی فدراسیون ها بیش 
از سایرین است. به تازگی در لیگ برتر تکواندو 
از لباس تمام ایرانی این رشـته رونمایی شد، 
لباسـی که با بهتریـن کیفیت تولید شـده و 
توانایی رقابت با محصولات خارجی را هم دارد. 
با اینکه فوتبالی ها ش��یفته لباس های بی کیفیت 
برندهای ناشناخته خارجی هس��تند، رشته های 
منهای فوتبال برای اس��تفاده از محصولات ایرانی 
برنامه ریزی می کنند تا هم جلوی خروج بی رویه ارز 
از کشور را بگیرند و هم از تولید کننده وطنی حمایت 
کنند. در این راستا تکواندوکاران در بحث حمایت 
بیش��تر از تولیدات داخلی با تجهیزات تمام ایرانی 
تمرین می کنند و در مسابقات به روی شیاپ چانگ 
می روند. س��یدمحمد پولادگر، رئیس فدراسیون 
تکواندو در گفت وگو با »جوان« ابراز امیدواری کرد 
سایر فدراسیون ها نیز مس��ئولیت خود را در بحث 

استفاده از کالای ایرانی انجام دهند. 
   استفاده در مسابقات داخلی

رئیس فدراس��یون تکواندو استفاده از تجهیزات 
س��اخت داخل در مس��ابقات را موضوعی مهم 
خواند:  »ی��ک بح��ث در خصوص اس��تفاده از 
تولی��دات داخل��ی در ورزش ب��ا کیفیت خوب، 
متوسط و پایین وجود دارد و بحث دیگر استفاده 
از تجهیزات تخصصی است که لباس هم شامل 
آن می شود. همانطور که می دانید لباس تکواندو 
با کیفیت خیلی خوب در داخل کشور تولید و در 
مسابقات داخلی نیز از آن استفاده می شود. وقتی 
در مس��ابقات داخلی از محصول ایرانی استفاده 
شود همه آن را می بینند. متأسفانه به دلیل برخی 
معضلات اجتماعی و ناهنجاری هایی که از سوی 
رسانه های غربی به جامعه تزریق می شود، حتی 
تیشرت های معمولی بی کیفیت را از کشورهای 
همس��ایه وارد می کنن��د و م��ردم و جوانان هم 
می خرند. این مسئله بحثی فرهنگی است و برای 
تغییر آن رس��انه ها باید تلاش کنن��د. تولیدات 

داخلی باکیفیت به حمایت مردم نیاز دارند.« 
  محدودیت های  بین المللی

 محدودی��ت اس��تفاده از برنده��ای ایران��ی در 
تورنمنت های بین المللی موضوع دیگری بود که 
پولادگر به آن اشاره کرد: »از این لباس نمی توانیم 
در رویدادهای بین المللی به��ره بگیریم، چراکه 
فدراس��یون جهانی تکواندو تنها اجازه استفاده 
از چند برند خ��اص را در تورنمنت های خارجی 
می دهد. کیفیت آن برندهای خارجی از تولیدات 
ایرانی بالاتر نیست، ولی مسائل تجاری مطرح است 

و تنها چند برند خاص را تأیید کرده اند که تیم ها 
به اجبار باید از تولیدات آنها استفاده کنند. منتها 
برای تمرینات و مسابقات داخلی هیچ محدودیتی 
در استفاده از تولیدات ایرانی وجود ندارد. در حال 
حاضر تمام تجهیزاتی که تکواندوکاران کشورمان 
از آن استفاده می کنند از جمله لباس، محافظ و 
حتی هوگوهای الکترونیکی ش��ان داخلی است. 
در خصوص اس��تفاده از تولیدات داخل مشکلی 
وجود ندارد و تنها در بحث مس��ابقات خارجی با 

محدودیت روبه رو هستیم.«
   رقابت با خارجی ها

رئیس فدراسیون تکواندو در پاسخ به این سؤال 
که آی��ا تولی��دات تخصصی در این رش��ته قابل 
مقایسه با مش��ابه خارجی آنها هس��تند، گفت: 
»قطعاً قابل مقایس��ه هس��تند و حتی در برخی 
موارد می توانم بگویم کیفیت بهتری هم نسبت 
به آنها دارند. با این حال برنده��ای ایرانی برای 
گرفتن تأییدیه WTF باید هزینه س��نگینی را 
بپردازند که شاید برای تولید کنندگان ما مقرون 
به صرفه نباشد. والا از نظر کیفیت، خوب و قابل 

دفاع و رقیب برندهای خارجی هستند.«
  تغییر یک باور غلط

با اینکه فدراسیون تکواندو در استفاده از تولیدات 
داخلی پیشتاز بوده، اما به گفته پولادگر یک باور 
غلط سایر فدراسیون ها را از این مسیر دور کرده 

است: »یک باور غلط ذهنی وجود دارد که بعضاً به 
رؤسای فدراسیون ها و ورزشکاران منتقل می شود. 
در حوزه ورزش قهرمانی این تصور وجود دارد که 
عدم استفاده از برند خارجی در کیفیت کار تأثیر 
منفی دارد. در حالی که واقعاً اینطور نیست و این 
باور ذهنی باید از سوی فدراسیون ها تغییر کند.« 

   افزایش بی رویه قیمت ها
وی در ادامه از افزایش بی رویه قیمت محصولات 
داخلی انتق��اد کرد و خواهان نظ��ارت نهادهای 
مربوطه شد: »بدون شک اس��تفاده از تولیدات 
ایرانی از لحاظ اقتصادی به س��ود ورزش��کاران 
است، ولی به این موضوع هم باید اشاره کرد که 
متأسفانه برخی تولیدکنندگان داخلی بدون هیچ 
توجیهی قیمت کالاهای خود را افرایش مي دهند 
و چند برابر قیمت می فروشند! این در حالی است 
که آنها مواد اولیه  تولی��دات خود را از خارج وارد 
نمی کنند، ولی به شکل غیرمنطقی قیمت ها را به 
بهانه افزایش تورم بالا می برند. این مشکلي است 
که با آن رو به رو هستیم و در واقع این مسئله به 
عدم کنترل نهادهای نظارتی برمي گردد و همین 
باعث مي ش��ود تا برخي قیمت ه��ا را بدون هیچ 
ضابطه ای افزای��ش دهند. ای��ن آرزو را دارم که 
تولیدکنندگان ایرانی از مصرف کنندگان حمایت 
کنند، نه اینکه محصولات شان را به قیمت مشابه 
خارجی به فروش برس��انند. این اصلًا درس��ت 

نیس��ت. انتظار می رود با نظ��ارت وزارتخانه ها و 
سایر نهادها این محصولات با قیمت مناسب به 

دست مردم برسد.«
  تجهیز استان ها 

تجهیز تمامی اس��تان ها به تجهی��زات ایرانی از 
دیگر اقدامات فدراسیون تکواندو است: »معتقدم 
تولیدات ما قابل رقابت با تولیدات خارجی است، 
ولی باید مراقب باشیم که محصولات ایرانی نیز 
انحصاری نش��ود. اگر انحصاری شود دیگر قابل 
کنترل نخواهد بود و حتماً بای��د فضای رقابتی 
حاکم باش��د. سال هاست که در رش��ته تکواندو 
از تولیدات داخلی اس��تفاده می شود. هوگوهای 
الکترونیکی مهم ترین تجهیزات تکواندو هستند 
که توسط یک ش��رکت ایرانی ساخته شده و در 
مسابقات لیگ مورد اس��تفاده قرار می گیرد. نه 
تنها در مسابقات قهرمانی کش��ور و لیگ، بلکه 
تمامی اس��تان ها را به هوگوهای ساخت داخل 

تجهیز کرده ایم. 
با این حال در تمرینات تیم ملی ما مجبور به استفاده 
از هوگوهای خارجی هس��تیم، چراکه بچه ها در 
رویدادهای بین المللی با هوگوهای خارجی مبارزه 
می کنند. ملی پوشان باید نحوه امتیازگیری با آنها 
را تمرین کنند، اما تمام تجهیزات لازم را در داخل 
تولید کرده ایم و فدراسیون تکواندو از تولیدکنندگان 

داخلی حمایت مي کند.«
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جواب دندان شکن به سبک مسی
555 میلیون یور بی شک رقم کمی نیست، اما نه برای بازیکنی که 118بازی 
در لیگ قهرمانان، 456 بازی در لالیگا، 54 بازی در کوپا دل ری، 14 بازی 
در سوپرکاپ اسپانیا، سه بازی در سوپرکاپ اروپا، پنج بازی در جام جهانی 
باشگاه ها، 27 گل به بیلبائو در 40 بازی، 48 گل از روی کاشته در بارسا و 
شش گل با پیراهن تیم ملی آرژانتین، تنها گوشه ای از افتخاراتش است و 
درست چند ساعت بعد از روز پرحاشیه ای که به واسطه انتشار ریز به ریز 
مفاد قراردادش با بارسا پشت سر گذاشته، ششصد و پنجاهمین گلش را به 
ثمر می رساند و دقیقه 20 بازی کاتالان ها را از بیلبائو پیش می اندازد تا هم 
جوابی دندان شکن به منتقدان رقم قراردادش و هم رسانه های مادریدی 

داده باشد و هم سهم مهمی در برتری تیمش ایفا کرده باشد.

 لزوم حمایت از تولیدکنندگان ایرانی تجهیزات ورزشي 
در گفت وگوي »جوان« با سیدمحمد پولادگر، رئیس فدراسیون تکواندو

محصولات داخلی در کیفیت رقیب برندهای خارجی است

اشرف رامين 

دنیا حیدري

انتخاب 2 پرچمدار برای کاروان پارالمپیک ایران
 رضایی: اعزام 50 ورزشکار به توکیو

 قطعی شده است
تکلیف نفرات اعزامی به پارالمپیک توکیو مشخص شد. نشست خبری دبیر 
اجرایی کمیته ملی پارالمپیک و سرپرست کاروان ایران در پارالمپیک روز 
گذشته به صورت مجازی برگزار شد. انتخاب دو پرچمدار برای این بازی ها 

از جمله مسائل مهم مطرح شده در این نشست بود. 
    

محمد تابع، دبیر اجرایی کمیته در خصوص عدم ابلاغ آیین نامه استخدام 
قهرمانان گفت: »هنوز چیزی به ما ابلاغ نشده و منتظر هستیم تا اگر تغییری 
صورت گرفته آن را اعمال کنیم.« عدم دریافت بودجه نکته مهمی بود که 
تابع به آن اشاره کرد:  »در مورد بودجه قول هایی به ما داده شده و قرار است 
تغییراتی در بودجه اعمال شود. امسال تنها نیمی از بودجه کمیته را دریافت 
کرده ایم. انتظار داریم تا پایان سال بقیه بودجه را هم دریافت کنیم تا مشکلی 
برای آماده سازی ورزشکاران در مسیر پارالمپیک نداشته باشیم. بودجه 
سالانه کمیته 49 میلیارد است.« وی در پاسخ به سؤالی در مورد برگزاری 
مراسم بزرگداشت مرحوم سیامند رحمان اظهار داشت: »برنامه ریزی های 
انجام شده متعاقباً اطلاع رسانی خواهد شد و ماه دیگر مسابقات وزنه برداری 

زیر نظر IPC به نام سیامند رحمان برگزار مي شود.«
    

هادی رضایی، سرپرس��ت کاروان ایران در پارالمپیک هم در بخش دوم 
کنفرانس خبری بر برگزاری بازی های پارالمپیک تأکید کرد: »برگزاری 
بازی ها طبق اعلام مسئولان به قوت خود باقی است و دستورالعمل فنی 
برگزاری مس��ابقات از سوی مسئولان بازی برای ما ارس��ال شده و ما هم 
بعد از ترجمه آن را در اختیار فدراس��یون ها می گذاریم تا اقدامات لازم را 
انجام دهند. هماهنگی های لازم از سوی کمیته ملی پارالمپیک با کمیته 

بین المللی پارالمپیک )IPC( صورت گرفته و مشکلی وجود ندارد.«
حضور دو پرچم��دار ایرانی در توکیو موضوع دیگری بود که سرپرس��ت 
کاروان ایران در پارالمپیک به آن پرداخت: »در این دوره، برگزاری مراسم 
پرچم حذف شده و به این ترتیب پرچم هیچ کشوری به اهتزاز درنمی آید. 
به جز کلاس بندی بین المللی س��ایر برنامه های المپی��ک و پارالمپیک 
یکس��ان خواهد بود. از آنجا که برگزار کننده المپیک و پارالمپیک برای 
اولین بار یکسان خواهد بود در نتیجه شعارمان نیز یکی است و برنامه های 
در نظر گرفته شده برای هر دو کاروان هم یکسان است. برای حمایت از 
پارالمپیکی ها و بحث برابری جنسیتی در پارالمپیک توکیو دو پرچمدار از 

کشورمان در مراسم رژه حضور خواهند داشت.« 
    

رضایی در ادامه درباره بحث ثبت نام کاروان و رعایت مقررات بهداشتی افزود: 
»ثبت نام اعضای کاروان شروع شده و فهرست گروه پزشکی نیز تا آخر سال 
اعلام خواهد ش��د. مس��ئولان ژاپن در خصوص رعایت پروتکل ها و فاصله 
اجتماعی تدابیر لازم را اندیش��یده اند. مش��کلی از بابت کرونا وجود نخواهد 
داشت.« سرپرست کاروان ایران در پارالمپیک توکیو  با اعلام اینکه اردوهای 
تدارکاتی پیش بینی ش��ده، اظهار داش��ت: »کمیته مل��ی پارالمپیک برای 
ورزشکاران اعزامی اردوی خارجی در نظر گرفته، برای شانس های طلا دو سفر 
و برای شانس های کسب مدال نقره و برنز یک سفر در نظر گرفته شده است.«

    
هادی رضایی اسامی رشته هایی را که اعزام شان به توکیو قطعی است اعلام 
کرد: »در تکواندو اعزام دو ورزشکار مرد و یک مربی قطعی شده و در بخش 
بانوان هم اگر برای کسب سهمیه مسابقه ای باشد شاید اعزامی داشته باشیم. 
در رشته تیراندازی سه ورزشکار زن به همراه دو مربی اعزام خواهند شد. 
دو ورزشکار مردی که سهمیه توکیو گرفته اند فعلاً در سیاست های کمیته 
جایی ندارند، البته اگر حدنصاب لازم را کسب کنند به لیست اعزام اضافه 
خواهند شد و احتمال حذف آنهایي که رکوردهای شان افت کند هم وجود 
دارد. تیروکمان چهار ورزشکار مرد، یک ورزشکار زن و سه مربی خواهد 
داشت. در جودو نابینایان اعزام دو جودوکار قطعی است و شاید این تعداد 
به سه نفر افزایش یابد. در وزنه برداری شش ورزشکار با مربی، 12 ورزشکار 
والیبال نشسته با سه مربی و در بسکتبال باویلچر 12 ورزشکار با دو مربی 
و یک تکنسین اعزام خواهند شد. در رشته دوومیدانی پنج ورزشکار و سه 
مربی خواهیم داشت. در دوومیدانی نابینایان هم اعزام یک نماینده به همراه 
مربی اش قطعی است. در رشته قایقرانی نیز یک ورزشکار خانم و مربی اش 
اعزام خواهند شد. فعلاً اعزام 50 ورزشکار و 20 مربی در کاروان پارالمپیک 
ایران قطعی شده است. فهرست رشته هایی از جمله تیراندازی، دوومیدانی، 
جودو و پاراتکواندو بانوان هنوز نهایی نشده و با توجه به کسب سهمیه ها و 

تغییر در رکوردها احتمال اضافه شدن نفرات دیگر هم وجود دارد.«

 فدراسیون فعلي فوتبال
 20 درصد هم موفق نبوده است

همه گزینه هاي شرکت کننده در انتخابات 
فدراسیون فوتبال خوب هس��تند، اما باید 
سیستم حاکم شود. باید یک روش و راهکار، 
برنامه، آیین نامه و دستورالعملی تدوین شود 
و بعد فردی که به عنوان مجری برنامه انتخاب 
ش��ده حمایت شود. نباید کس��ی به راحتی 
برنامه ها را تخریب کند. باید دستگاه نظارتی 
سالم و صالحي بر کار فدراسیون ها نظارت کند 
و ببیند راه را درست می روند یا نه. اگر کسی 
نتوانسته در دوره بلندمدتی موفق شود نباید 
وقت دیگران را بگیرد. اصلاً کاری ندارم که مجمع رأی می دهد یا نه، خود این 
افراد باید کنار بروند. اما گروه های صاحب نفوذ زیادی در فدراسیون هستند 
و حتی چهره هایی پیدا و ناپیدا روی رفتار فدراسیون تأثیر می گذارند. آنها 
هستند که تعیین می کنند چه اتفاقی رقم بخورد. متأسفانه افرادی هستند 
که در انتخابات در میان مجمع تأثیر دارند و آرای نهایی را مشخص می کنند. 
باید نظارتی روی این موارد وجود داش��ته باشد. باید راهکارهایی را بگذارند 
که نظارت کافی و وافی وجود داشته باش��د. متأسفانه برخی در فدراسیون 
به دولت فشار می آورند که اگر دخالت کند به فیفا می گویند. برخی گروه ها 
وقتی نظارت دولت به ضررشان باشد نام آن را دخالت می گذارند، چرا باید عده 
معدودی برای فوتبال این مملکت تصمیم بگیرند. این عده دست به دست هم 
داده اند و هیئت رئیسه را هم آنها مشخص می کنند و یک نفر از بین شان رئیس 
فدراسیون می شود و با توصیه و سفارش رؤسای کمیته ها را مشخص می کنند. 
باید کسی انتخاب شود که حداقل نیت درستی داشته باشد و از نظر مالی سالم 
باشد. کسی را داریم که نیت سالمی دارد، اما کارایی او صددرصد نیست. برای 
حل این مشکل می توان از مشاورهای عالی استفاده کرد تا کارها درست انجام 
شود. اگر آدم اصلح و درستی در این انتخابات پیروز نشود هر کاری بخواهد 
انجام می دهد. فدراسیون فعلي 20 درصد هم موفق نبوده، دلیل اصلی آن هم 
ناپاکی در فوتبال است. اگر این موضوع را درست نکنیم به جایی نمی رسیم. 

یک هزار توماني هم از قراردادم نگرفته ام

مراسم تجلیل از بانوان پارالمپیک برگزار مي شود
رئی��س کمیته       خبر
ملی پارالمپیک 
از برگزاری مراس��م ویژه بانوان در بیس��تمین 
سالگرد تأسیس کمیته ملی پارالمپیک خبر داد. 
محمود خسروی وفا ضمن تبریک چهل و دومین 
سالگرد پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی اظهار 
کرد: »ورزش بانوان یکی از شاخص های پراهمیت 
و مصادیق موفقیت بی نظیر ایران اسلامی بوده که 
ورزش های پارالمپیکی در این میان، نقطه قوت 
توسعه ورزش بانوان در جمهوری اسلامی ایران 
اس��ت. ای��ن توفیق��ات بی نظی��ر باعث ش��ده 

سازمان های جهانی، بانوان ورزشکار پارالمپیکی 
ایران را یک ظرفیت برای سازمان های خود فرض 

کنند و هم��واره بگویند که ای��ن قهرمانان، 
س��فیران س��ازمان های جهانی هس��تند. 
خداوند متعال را ش��اکریم که مراسم ویژه 

رونمایی از سردیس بانوان مدال آور پارالمپیکی 
در ایام دهه فجر به مناسبت بیس��تمین سال 
تأسیس کمیته ملی پارالمپیک مصادف با میلاد 
باسعادت حضرت زهرا)س( صبح روز چهارشنبه 
در محل فدراس��یون ورزش ه��ای جانبازان و 

معلولان برگزار خواهد شد.«

هفت��ه س��یزدهم رقابت هاي 
حامد قهرماني

     بازتاب
لیگ برتر بسکتبال گرامیداشت 
سردار شهید قاسم سلیماني در 
گروه »الف« عصر روز یک ش��نبه در حالي برگزار شد که کمتر 
کس��ي توقع برتري خانه بس��کتبال خوزس��تان مقابل شورا و 

شهرداري قزوین را داشت.
خوزستاني ها که با کسب نتایج ضعیف در جایگاه هفتم جدول 
این گروه قرار داشتند موفق شدند در یک دیدار نزدیک و نفسگیر 
تیم س��وم جدول رده بندي این گروه را شکس��ت دهند. خانه 
بسکتبال خوزستان موفق شد 89 بر 87 شورا و شهرداري قزوین 
را مغلوب کند. هرچند که ای��ن پیروزي تفاوت چنداني به حال 
دو تیم نداشت، اما در عوض باعث روحیه گرفتن تیم خوزستان 
شد تا آنها با انگیزه بیشتر در هفته هاي پیش رو به میدان بیایند. 
در دیگر دیدار این گروه شهرداري گرگان صدرنشین موفق شد 
تیم انتهاي جدولي رعد پدافند مشهد را با شکست روبه رو کند. 
گرگاني ها در یک بازي تقریباً یک طرفه ب��ا نتیجه 102 بر 68 

حریف خود را شکست دادند تا همچنان بدون باخت صدرنشین 
دست  نیافتني این گروه باش��ند. در جدول رده بندي این گروه 
شهرداري گرگان با کسب 26 امتیاز از 13 مسابقه صدرنشین 
اس��ت و به نظر نمي رس��د تیمي بتواند جایگاه آنها را تصاحب 
کند. اما برخلاف گرگاني ها که با خیال راحت به مسابقات ادامه 
مي دهند، رقابت بر س��ر تصاحب رده دوم این گروه بسیار داغ 
است. رقابتي سخت بین تیم هاي پالایش نفت آبادان و شورا و 
شهرداري قزوین، دو تیمي که به ترتیب با کسب 20 و 19 امتیاز 
در تعقیب صدرنشین هستند و سعي دارند با سبقت گرفتن از 
هم خود را به گرگاني ها نزدیک کنند. البته شکست در مسابقه 
یک شنبه شورا و شهرداري قزوین حالا این فرصت طلایي را به 
آباداني ها داده که با احتساب یک امتیاز بیشتر و دو بازي کمتر 
نسبت به قزویني ها از شانس بالاتري براي تصاحب عنوان دوم 
جدول برخوردار باش��ند. باید منتظر ماند و دی��د که آباداني ها 
مي توانند از این فرصت اس��تفاده کنند یا اینکه میدان را براي 

حریف زخم خورده خود خالي مي کنند.

شهرداري گرگان تیم دست نیافتني گروه »الف«

 جدال آبادان و قزوین 
براي دومي!

در روزهایي که 
فريدون حسن

     چهره
باز ه��م خبر از 
ی��ک بده���ي 
بزرگ دیگر در فوتبال و هزینه 500 هزار یورویي 
براي بیت المال شنیده مي شود، ورزشکاراني را 
مي بینیم که چشم به راه پرداخت همان حقوق 

ماهانه قراردادهاي ناچیز خود هستند. این روزها 
قرار اس��ت چیزي حدود 14 میلیارد تومان به 
حساب بودیمیر بازیکن سابق پرسپولیس ریخته 
شود، مبلغي که حتماً هم واریز خواهد شد تا این 
تیم محروم نشود، اما درس��ت در همین روزها 
محمد رهبري، ملي پوش المپیکي شمشیربازي 
کشورمان هنوز منتظر دریافت طلب فصل قبل 
خود اس��ت. ملي پوش��ي که درس��ت برخلاف 
فوتبالي ها خود را آم��اده حضور در بزرگ ترین 
آوردگاه ورزش جهان، یعني المپیک مي کند، اما 
بدون دریافت پول. محمد رهبری با اش��اره به 
وضعیت نابس��امان و ب��د قرارداده��ا در لیگ 
شمش��یربازي مي گوید: »اوض��اع اصلًا خوب 
نیس��ت، یک مرحله از لیگ تمام شده، اما من 
هنوز قرارداد و دریافتی نداشته ام و نمی دانم که 
چه مي شود. به ما گفته اند که 20 میلیون تومان 
می دهیم و امی��دوارم این اتفاق بیفتد. س��ال 
گذش��ته هم با دانش��گاه آزاد در لیگ  حضور 
داشتم، قراردادم 15 میلیون تومان بود که هنوز 
یک هزار تومانی هم به ما نداده اند.« شنیدن 
این حرف ها و مقایسه ش��رایط ملي پوشان و 
مدال آوران ورزش کش��ور با رش��ته اي چون 
فوتبال ظاهراً دیگر عادي شده، چراکه نه اتفاقي 
رخ مي ده��د و نه کس��ي پاسخگوس��ت، فقط 
اعتراضي شنیده و خیلي زود فراموش مي شود.

خسرو ابراهیمی
 عضو سابق 
مجمع فدراسیون فوتبال 

تصمیم به خداحافظی هم گرفتم
انتقال ناموفق به هوئس��کا، مصدومیت و دوری چهار ماهه از میادین 
فوتبال به دلیل آن محرومیت کذایی، افت شدید سامان قدوس را در پی 
داشت، به طوری که ستاره ایرانی به گفته خودش حتی فکر بازنشستگی 
و خداحافظی از فوتبال هم به سرش زد: »حتی تصمیم به نوشتن کتاب 
هم گرفتم، چراکه این اتفاق نباید برای هیچ بازیکن دیگری رخ دهد.« 
حالا اما محرومیت به پایان رس��یده و قدوس در هفته بیست و هفتم 
رقابت های چمپیون ش��یپ انگلیس برابر ویکومبه واندررز در ترکیب 
اصلی بود و 82 دقیقه بازی کرد. هرچند که معتقد است هنوز نتوانسته 
فرز و ش��اداب باش��د، ولی تلاش می کند بار دیگر به روزهای اوج خود 

بازگردد. البته با تجربه تلخ و درسی که از اتفاقات اخیر گرفته است.

نمی توانیم برای هر پست یک مسی بخریم
بایرن مونیخ فصل گذشته قهرمان اروپا، بوندس لیگا و جام حذفی آلمان 
شد. با وجود این بابت خریدهایش به ش��دت مورد انتقاد قرار گرفت، 
چراکه برخی انتظار به خدمت گرفتن بازیکنان مطرحی را داشتند، اما 
اولیور کان، عضو هیئت مدیره باشگاه بایرن مونیخ بر این باور است که 
این باشگاه نمی تواند برای هر پست یک مسی خریداری کند: »وقتی 
یک پروژه خرید را دنبال می کنیم، در کنار مسائل فنی باید شرایط مالی 
را هم لحاظ کنیم. باید در خریدها مثل همیش��ه دقیق عمل کنیم تا 
دچار مشکل نشویم. نمی توانیم به بازار برویم و برای هر پست یک مسی 

بخریم، این نه برای ما امکانپذیر است و نه برای هیچ تیم دیگری.

 جیب ملت خالي شد
 نوبت جیب باشگاه هاست

کار فدراس��یون بع��دی باب��ت بدهی های ناش��ی از ق��رارداد »مارک 
ویلموتس«، سرمربی سابق تیم ملی سخت است وقتي علي کفاشیان 
مي گوید: »حل این مش��کلات هم به زمان نی��از دارد و هم به حمایت 
دولت. اگر حق فوتبال داده ش��ود، این بدهی و پول ها چیزی نیس��ت. 
فوتبال در کش��ور ما دارد به صداوس��یما خدمت می کند. صداوسیما 
برنامه هایش را با فوتبال پر می کند و باید حق فوتبال را بدهد. اگر حق 

پخش فوتبال داده شود، اینها پولی برای فوتبال نخواهد بود.«
بدهی ویلموتس، ننگین ترین قرارداد فوتبال ایران اگرچه خم به ابروی 
مدیران سابق و خاطیان این پرونده نیاورد و دردسری برای شان نشد، 
اما بدون شک روزهای سختی را برای مدیران آینده فدراسیون فوتبال 
رقم خواهد زد. مدیرانی که اگر همین نفرات فعلی باشند، راه فرار از آن را 
خوب بلندند و اگر هم نفراتی جدید باشند و جدا از آنهایی که دندان تیز 
کرده اند برای ادامه حضور در فدراسیون فوتبال از همین حالا باید قبل 
از هر چیز خود را آماده چالش های این پرونده تأسفبار و شرم آور کنند. 
پرونده ای که به زعم کفاشیان، رئیس سابق فدراسیون فوتبال بدهی آن 

پولی نیست، اگر صداوسیما حق فوتبال را پرداخت کند.
کوچک ترین تردیدی وجود ن��دارد که در ایران حق پخ��ش به فوتبال 
پرداخت نمی شود و این خواسته برحق فوتبال و باشگاه هایی است که یا آه 
ندارند با ناله سودا کنند یا اگر هم پولی در بساط دارند به این دلیل است که 
دست شان تا آرنج در جیب مردم است، از این رو این مسئله همواره مغفور 
باقی مانده است. حال آنکه اگر باشگاه ها حق ش��ان از پخش تلویزیونی 
را دریافت کنند، کمترین س��ودش اگر نخواهیم به پرداخت بدهی های 
کلان آنها اشاره کنیم، کوتاه شدن دست شان از بیت المال است و حیف و 
میل هایی که سال ها به آن عادت کرده اند، بدون هیچ تردیدی تا حد زیادی 
کاهش خواهد یافت. پولی که البته هنوز پرداخت نشده و بعید است که 
قصدی برای پرداخت آن وجود داشته باشد، چاله اش توسط کفاشیان کنده 
شده و تأکید هم می شود که در صورت پرداخت حق فوتبالی که در حال 

خدمت به صداوسیماست، این پول ها رقمی نیست!
 حال بماند که این رقمی که خیلی هم به نظر رئیس س��ابق قابل توجه 
نمی آید، نه فقط جیب ویلموتس که قبل از او جیب دلال های بسیاری را 
پر کرده و برخلاف ادعای مطرح شده، برای جامعه فوتبال و مردم رقمی 

درشت و قابل توجه است.
اما مط��رح کردن این مهم از س��وی رئیس س��ابق فدراس��یون فوتبال 
جالب است. رئیس س��ابق که عادت به پاسخگویی نداشته و خنده های 
تمسخرآمیز تنها جواب همیشگی او به سؤالات و ابهامات پرتعداد مردم و 
رسانه ها بوده، روزی که دستش می رسید کاری نکرد و درصدد گرفتن حق 
واقعی فوتبال برنیامد و قراردادی هم اگر در این راستا با صداوسیما بست، 
آنقدر از لحاظ مالی و پرداختی رسانه ملی به فوتبال مضحک بود که به 
صدقه می ماند، نه پرداخت حق پخش. اما حالا که او هیچ مسئولیتی ندارد 
دور برداشته که اگر حق فوتبال داده  می شد پرداخت قرارداد ویلموتس 
کاری نداشت و هیچ اش��اره ای نمی کند که در هشت سال حضورش در 
رأس فدراسیون هیچ اقدام مفیدی در این راستا انجام نداد برای گرفتن 
آن حقی که حالا نگرفته خرج پرداخت بدهی ویلموتس می کند! اما مگر 

قرار به پرداخت طلب ویلموتس از جیب باشگاه هاست؟
ارتزاق از بیت المال گویی کافی نبوده که حالا بعد از عمری دست درازی 
بی حد و حصر به جیب مردم، برای حق باش��گاه های فوتبال چاقو تیز 
کرده اند و رئیس س��ابق که هنوز هم داس��تان ها و فجایع هشت سال 
مدیریت او بر فدراسیون فوتبال به دست فراموشی سپرده نشده، کار یاد 
رئیس جدید که اسفند ماه قرار است مشخص شود، می دهد و راه پیش 
پایش می گذارد، آن هم نه راهی اصولی که اگر تبحری در آن داشت در 
طول هشت سال حضورش در فدراسیون فوتبال یا زمانی که کنار دست 
تاج بود در آن قدم برمی داشت برای باز کرده گره ای از مشکلات فوتبال 
ایران، نه افزودن گره ای کورتر از قبلی ها ب��ه انبوه گره هایی که نتیجه 

مدیریت او و همفکرانش است.


